

ISSN 1003-1359
CN 45-1171/G8

体育科技

SPORT SCIENCE AND TECHNOLOGY



VOL. 36 NO. 1
第 35 卷 第 1 期
总第 148 期

2015

1

ISSN 1003-1359



02>

9 771003 135136

广西体育科学研究所

体育科技

第 36 卷 第 1 期 2015 年 2 月

目 次

● 体育社会学

- 农村体育的变迁及社会学分析——基于甘肃省通渭县农村体育研究·····张学军 (1)
- 广西农村体育公共服务供给现状、问题与对策研究·····童建红 曾丽芳 (5)
- 国外志愿服务的发展经验对建立全民健身志愿服务长效机制的启示·····张万秋 (8)
- 张家界旅游区生态体育旅游资源开发研究·····符雪姣 (11)
- 对新媒体时代下体育文化传播方式的分析·····徐冬园 姚 强 (13)
- 河北省本科院校体育资源与社区共享的研究·····张斌彬 (15)
- 广西壮族“打榔舞”现状透视与传承保护·····韦 霞 刘朝猛 席东飞 刘 念等 (17)
- 转型期珠三角体育用品业出口可持续发展微观分析
——以广州“双鱼”企业与中山沙溪产业转型为例·····谢冬兴 (19)
- 我国体育产业与青少年体育协同发展问题研究·····南 音 (22)
- 广西民族传统体育生态危机与发展策略·····王 军 刘小明 向 军 (25)
- 南阳心意六合拳“非遗”项目发展现状及路径研究·····冯庆雨 (27)
- 中国·宿迁西楚文化节打造龙舟品牌赛事的 SWOT 分析·····马大慧 周加启 王大利 (30)
- 广西少数民族传统体育与旅游业互动发展研究——以广西宾阳炮龙节为个案·····钱应华 (32)
- 基于视觉考古学的西南少数民族体育民俗探析·····余良芬 (34)
- 浩尔畏文化意蕴探析·····刘茂昌 盛建国 颜维宝 (36)
- 体育类核心期刊瑜伽研究现状与分析·····杜彩凤 (39)
- 民俗体育电影对传统体育文化展的影响·····首 洁 (41)
- 刍议中国民族传统体育文化的弘扬和传播·····张潇云 (43)

● 竞赛训练

- 不同频率全身振动训练对篮球运动员动态平衡能力训练效果的对比研究·· 郇瑞睿 黄 鹏 胡 扬 (44)
- 自回归法 AR 模型在篮球进攻技术指标统计中的应用研究·····刘 毅 李秋平 任建立 (48)
- 第 13 届世界健美操锦标赛中国代表队成绩分析·····冯 瑞 田华喜 王 荣 (51)
- 基于 AHP 分析法对无锡青少年女子足球队“体教结合”培养模式影响因素分析·····王 坤 (54)
- 新形势下我国篮球人才培养中存在的问题研究·····赵 军 (57)
- 我国男子篮球职业联赛运行机制存在问题的思考·····姜 韩 (59)
- 浅析企业足球教练的素养和职责·····徐 煜 (61)
- 高校田径训练问题剖析及对策探微·····马国杰 (64)
- 我国全运项目现实竞争格局的比较·····叶 明 谢光辉 (66)
- 近 4 届全运会浙江省游泳成绩发展态势研究·····林甲换 (70)
- 论构建我国竞技体育可持续发展的路径·····李其明 黄海圣 (72)

● 运动医学

- BMI 和体脂%在判定大学生肥胖时的差异性研究·····王红娟 李 立 陈玉娟 (74)
- 运动疗法在慢性失眠治疗中的作用·····金 哲 莫 轶 (77)

单纯节食减肥大学生体成分状况分析·····	陈玉娟 李 立 张立立等 (79)
健美锻炼对改善大学生有氧、无氧工作能力的实验研究·····	张彦秋 (81)
康复性体能训练在优秀女子足球运动员膝关节损伤中的个案研究·····	李 勇 袁鹏 吴翠娥等 (83)

●运动心理

河南省城市女性体育参与动机及制约因素研究·····	张 冯 (86)
中国梦视域下大型体育赛事大学生志愿者满意度研究·····	苏小峰 高丽华 郭 黎 (88)
自我决定理论及其对体育课动机研究的启示·····	胡彩芬 张子沙 丁小芬等 (90)
体育学院学生和非体育学院学生的运动情绪对比·····	李佩聪 (92)

●群众体育

江苏省群众体育现代化评价指标体系构建研究——以苏南地区为例·····	李瑞荣 (94)
广东省监狱警察体育行为现状调查研究·····	邓德林 何文多 (96)
顺海村社区体育与社会体育指导员现状调查研究·····	陆俊波 (99)
现代城市生活背景下昆明市成年男性对健身项目的选择及其影响因素分析·····	杨贵军 (101)
陕西省普通高校女生体质健康状况分析·····	裴永杰 陈龙伟 黄 霞等 (106)

●体育教学

户外生存教育课程导入学校体育课的思考·····	陈勇军 (108)
学校体育生态环境与大学园区体育资源共享研究·····	陈先明 袁晓芳 叶 勇 (110)
职业素质发展视域下轨道交通类高职院校体育教学改革·····	武云明 毛燕平 (112)
回归与创新:地方性本科院校体育专业教研室的重构·····	肖谋文 吴文峰 (114)
体育教育专业本科生专业思想现状及其影响因素——以湖北省为例·····	凌 波 万吉兵 (117)
重庆市少数民族地区中小学体育课程资源的开发、筛选与利用·····	易 黎 张爱钰 (120)
黔东南州新建本科院校公共体育课教学研究——以凯里学院为例·····	李振艳 王 振 黄平波 (123)
高职院校体育的使命与价值功能·····	毛燕平 顾海勇 郑 军 (126)
湖南高校高水平运动队的建设现状和展望·····	段爱明 张建新 刘大维 (128)
我国体育保健学课程开展现状及前景展望·····	郑晓霞 (132)
山西省高校体质弱势群体保健体育课开展现状调查分析·····	苏国英 辛 锋 张国强 (134)
非体育专业大学生课余体育锻炼现状与分析·····	陈世华 黄佩蓓 谢 微 (137)
影响体育教育专业学生术科自主学习因素及对策研究——以吉首大学为例·····	熊静梅 张 亮 (140)
“俱乐部”与“三基型”模式在民办独立院校网球教学中的比较·····	朱 杰 (142)
运动处方教学模式在新疆高校体育教学中的实施状况调查与研究·····	彭 伟 (145)
“TGfU”教学法在大学篮球教学中的应用研究·····	陈 桥 黄富印 (147)
普通高校网球选项课学习评价模式的实验研究·····	王晓宇 刘洪福 (149)
高校体育课程课内外一体化改革初探·····	李桂英 钟玉琳 (151)
体育和非体育专业学生健康体适能的对比研究·····	时 杰 (152)
高校体育教学环境的优化研究·····	梁 昱 (155)
体育教学中的安全及安全教育探讨·····	孟 升 (157)
基本体操在学校体育教学中的作用·····	周 皎 (158)
论学前教育专业学生幼儿体育活动组织教学能力的培养·····	向丽芳 (160)

SPORT SCIENCE AND TECHNOLOGY

Vol.36, NO.1, JAN, 2015

CONTENTS

●Social Science in Physical Education and Sport

- Sociological Analysis of Sports Change in County Rural of Tong Wei.....ZHANG Xue-jun (1)
- The Current Situation and the Problems of Rural Sports Public Services Supply
in Guangxi and the Countermeasures to It.....TONG Jian-hong, et al. (5)
- The Inspiration of Foreign Experience about Development of Volunteer Service to Establish Long-term Mechanism of the National
Fitness Volunteer Service.....ZHANG Wan-qiu (8)
- The Development of Tourist Resources in Zhangjiajie Tourism Eco Sport.....FU XUE-jiao (11)
- the Manner of Sports Culture Communication under the New Media Era t.....XU Dong-yuan, et al. (13)
- The Sharing of Colleges Sports Resources with the Community in Hebei Province.....ZHANG Bin-bin, et al. (15)
- the Status Quo and the Heritage Protection of Guangxi Zhuang Nationality "Playing Lang Dance".....Wei Xia, et al. (17)
- On the Sustainable Development of Sports Goods Industry Export in the Pearl River Delta in the Transition Period
.....XIE Dong-xing (19)
- the Coordinated Development of Sports Industry and Youth Sports in China.....NAN Yin (22)
- The Ecological Crisis and Development Strategy of Guangxi Traditional Sports.....WANG Jun, et al. (25)
- the Status Quo and Development Path of Nanyang Mind Liuhe Quan, the "Intangible Cultural Heritage" Program
.....FENG Qing-yu (27)
- SWOT Analysis of Brand Dragon Boat Event Created by China Suqian Xichu Culture Festival.....MA Da-hui, et al. (30)
- the Interactive Development Between Minority Traditional Sports and Tourism in Guangxi—A Case study on the Firecracker
Dragon Festival in Binyang Guangxi.....QIAN Ying-hua (32)
- Analysis of Southwest Minority Folk Sports Based on Visual Archaeology.....YU Liang-fen (34)
- Analysis of Cultural Implication of Horvei.....LIU Mao-chang, et al. (36)
- Analysis of Yoga Research Papers Published in Chinese Core Sports Periodicals.....DU Cai-feng (39)
- Influence of Folk Sports Film on the Exhibition of Traditional Sports Culture.....SHOU Jie (41)
- Carrying Forward and Spreading Chinese Traditional Sports Culture.....ZHANG Xiao-yun (43)

●Sport Training

- Comparative Research in Dynamic Balance Training in Basketball Players Using Whole Body Vibration at Different Frequencies
.....GAO Rui-Rui, et al. (44)
- the Application of Autoregressive Model in the Statistics of Technical Indicators about Basketball Offensive.....LIU Yi, et al. (48)
- The Performance of Chinese Team in The 13th World Aerobics Championship.....FENG Rui, et al. (51)
- Influence Factor of "Combination of Sports and Education" Cultivation Mode on Wuxi Teenage Women's Football Team Based on
AHP Analysis Method.....WANG Kun (54)
- the Problems Lying in the Basketball Players Training in China under the New Situation.....ZHAO Jun (57)
- On the Problems Lying in the Operation Mechanism of CBA.....JIANG Han (59)
- Quality and Responsibility of the Enterprise Football Coach.....XU Yu (61)
- Problem of Track and Field Training in Colleges and Universities and the Countermeasures to It.....MA Guo-jie (64)
- Comparison of Competition Pattern of Events in China National Games.....YE Ming, et al. (66)
- Performance and Development Trend of Swimming in Zhejiang in Nearly 4 National Games.....LIN Jia-huan (70)
- the Sustainable Development Way of Competition Sports in China.....LI Qi-ming, et al (72)

●Sport Medicine

- Differences Between BMI and Body Fat Ratio in Determination of Obesity in College Students.....WANG Hong-juan, et al. (74)
- The Role of Exercise Therapy in Treatment of Chronic Insomnia.....JIN Zhe, et al. (77)
- The Status of Body Composition of College Students with Dieting to Losing Weight.....CHEN Yu-juan, et al. (79)
- Experimental Research on Body Building Exercise to Improve the Aerobic and Anaerobic Working Ability of College Students

.....	ZHANG Yan-qiu (81)
A Case Study on Physical Rehabilitation Training in Knee joint Injury about an Elite Female Soccer Player.....	LI Yong, etal. (83)

●Sport Physiology

The Sport Motivation and Restrict Factors on Women's Physical Activities in Henan Province.....	ZHANG Feng (86)
Satisfaction of College Students Volunteer in Large-scale Sports Events from the Perspective of Chinese Dream Horizon.....	SU Xiao-feng, etal. (88)
Self-determination Theory and Its Revelation to the Motivation of PE Class.....	HU Cai-feng, etal. (90)
Contrast of sports Mood of Sports College Students and Non Sports College Students.....	LI Pei-cong (92)

●Mass Sport

Construction of Evaluation Index System of Mass Sports Modernization in Jiangsu Province—— A case study on South Jiangsu area.....	LI Rui-rong (94)
The Status Quo of Sports Behavior of Guangdong Prison Police.....	DENG De-lin, etal. (96)
The Status Quo of Community Sports and Social Sports Instructor in Shunhai Village.....	LU Jun-bo (99)
Choice and Impact Factor of Adult Men's Fitness in Kunming uder the Background of the Modern City Life...YANG Gui-jun (101)	
Physical Health of College Girls in Shaanxi Province.....	PEI Yong-jie, etal. (106)

●School physical Education

Thinking of Inducing Outdoor Survival Education Curriculum into School PE.....	CHEN Yong-jun (108)
Ecological Environment of School Sports and the Resources Sharing of Campus Sports.....	CHEN Xian-ming, etal. (110)
PE Reform in Higher Vocational Colleges of Rail Transit Class from Perspective of Profession Quality Developmen.....	WU Yun-ming, etal.(112)
Regression and Innovation: Reconstruction of PE Teaching and Research Section In Local Colleges.....	XIAO Mou-wen, etal. (114)
The Status Quo and Influence Factors of College PE Major Students' Professional Thought ——Taking Hubei Province as an Example.....	LING Bo,etal. (117)
The Development, Selection and Utilization of PE Curriculum Resources in Minority Areas of Chongqing City.....	YI Li,tal. (120)
Public Sports Teaching in New Colleges in East-south Guizhou——Taking Kaili University as an example...LI Zhen-yan, etal.(123)	
Commission and Value of PE of Higher Vocational Education.....	MAO Yan-ping,etal. (126)
The Construction Situation and Prospect of the High-level Sports Teams in Universities of Hunan Province.....	DUAN Ai-ming, etal. (128)
the Present Situation of Sports Health Care Course Carrying out in hina.....	ZHENG Xiao-xia (132)
Investigation to the Sports Health Class for Weak Constitution Students in Colleges and Universities in Shanxi Province.....	SU Guo-ying, etal. (134)
The Status Quo of Spare Time Physical Exercise of Non-sports Students.....	CHEN Shi-hua, etal. (137)
Factors Influencing Students' Self-Learning in PE Technique Course And the Countermeasures to It ----Take Jishou University for Example.....	XIONG Jing-mei, etal. (140)
Compared with "Club" and "Three Basic" Model of Tennis Teaching in Private Independent College.....	ZHU Jie (142)
on the Practice of the Exercise Prescription Teaching Mode in College PE in Xinjiang.....	PENG Wei (145)
The Application of "TGFU" in College Basketball Teaching.....	CHEN Qiao, etal. (147)
Exprimtent Research of the Evaluation Model in College Tennis Option Class.....	WANG Xiao-yu, etal. (149)
The Reform of Integration of Inside and Outside Class in College PE Course.....	LI Gui-ying, etal. (151)
Comparative Study of Physical Fitness between Sports and Non-sports Majors Students.....	SHI Jie(152)
Study on Optimization of Teaching Environment of College PE.....	LIANG Yu (155)
Safety and Security Education in School PE.....	MENG Sheng (157)
the Role of Basic Gymnastics in School PE.....	ZHOU Jiao(158)
Training of Organization and Teaching Ability of Children Sports Activities of Students Majored in Preschool Education.....	XIANG Li-fang (160)

《中国期刊网》、《中国学术期刊光盘版》全文收录期刊

《万方数据—数据化期刊群》全文收录期刊

《蜘蛛网》全文收录期刊

主 编：吴数德

副 主 编：黄志平

责任编辑：陈 然

编 辑：林敬松

蒋红健

邹金辉

体育科技

(双月刊 1979 年创刊)

第 36 卷 第 1 期 (总第 148 期)

2015 年 2 月

SPORT SCIENCE AND TECHNOLOGY

(Quarterly Published since 1979)

VOL. 36 NO. 1 (General Series 148)

February . 2015

主 管：广西壮族自治区体育局

主 办：广西体育科学研究所

编辑出版：体育科技杂志编辑部

发 行：体育科技杂志编辑部

地 址：南宁市星光大道 3 号

邮政编码：530031

电 话：0771-6765443

电子信箱：tykj1979@vip.sina.com

印 刷：广西南宁市钡纳通印务有限公司

Administrated:Guangxi Sport Administration General

Run by:Guangxi Sport Science Research Institute

Edited & Distributed by:Editorial Section of Journal of
Sport Science and Technology

Add:NO.3 Xingguang Street,Nanning,China

P.C.530031

Tel: 0771-6765443

E-mail:tykj1979@vip.sina.com

Printed by:Guangxi Nanning City, Bei Na Tong Printing Co., Ltd.

ISSN 1003-1359

CN 45-1171/G8

万方数据

定价:20.00元